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Yrityksesi
pitäisi olla aina
myyntikunnossa
OMISTAJANVAIHDOS. Se on 
sana, josta yrittäjien kes-
kuudessa puhutaan vielä 
aivan liian vähän ja aivan 
liian myöhään. Silti se kos-
kettaa jokaista yrittäjää en-
nemmin tai myöhemmin.

Kevään 2024 Pk-yritysba-
rometrin mukaan noin 15 
% (45 000) kaikista pk-yri-
tyksistä suunnittelee omis-
tajanvaihdosta seuraavan 
kahden vuoden aikana ja 
noin 32 % (100 000 yritys-
tä) seuraavan viiden vuoden 
aikana. Yksinyrittäjä kyse-
lyn mukaan 41% yksinyrit-
täjistä ilmoitti olevansa kiin-
nostunut myymään yrityk-
sensä. Toisin sanoen, jokai-
sen meidän lähipiirissä on 
yrittäjä, jolle aihe on ajan-
kohtainen.

 
YRITYKSEN myyntikunnos-
ta huolehtiminen ei tarkoi-
ta sitä, että ovi pitäisi laittaa 
huomenna kiinni ja myyn-
ti-ilmoitus tehdä kiireel-
lä. Päinvastoin: paras tapa 
varmistaa yrityksesi arvo 
ja omat mahdollisuutesi on 
alkaa valmistautua ajoissa. 

Yrityksen taloudellisesta 
kunnosta ja suunnitelmista 
kannattaa keskustella sään-
nöllisesti oman kirjanpitä-
jän kanssa. Samalla on hy-
vä pohtia myös, miten yritys 
näyttäytyy ulospäin mah-
dollisille ostajille ja ovatko 
asiat kunnossa – onko toi-
minta selkeää ja järjestel-
mällistä?

 
OMISTAJANVAIHDOKSEEN 
löytyy paljon apua, eikä asi-
oita tarvitse pohtia yksin. 
Verkosta löytyvät esimer-
kiksi ovinfo.fi ja Yrityksen 
ostokatsastus -palvelu. Alu-
een yrityskehittäjät sekä mi-
nä omistajanvaihdosasian-
tuntijana autamme mielel-
lämme. Tapaamme livenä, 
sparraamme ja etsimme juu-
ri sinun tilanteeseesi sopivat 
ratkaisut.

 Omistajanvaihdos ei ole 
häpeä tai epäonnistumi-
nen – se on luonnollinen 
osa yrityksen elinkaarta. Ai-
na ei löydy jatkajaa, ja sil-

loin myös suunnitelmalli-
nen, kunniallinen lopetus 
on kunnioitettava vaihto-
ehto. Tärkeintä on, että asi-
asta voi puhua avoimesti ja 
ajoissa.

 
MIKÄLI aihe on ajankoh-
tainen järjestämme Yritys-
markkinat Oulussa 10.5. 
Tervetuloa mukaan ja ha-
kemaan uutta näkökulmaa 
yrityksesi tulevaisuuteen!

 Muistathan: Yrityksen pi-
täisi olla aina myyntikun-
nossa – se on paras sijoitus 
tulevaisuuteen, oli se sitten 
omissa tai uusissa käsissä.

 

Piia Lehtonen
omistajanvaihdos-

asiantuntija
Pohjois-Pohjanmaan 

Yrittäjät
piia.lehtonen@yrittajat.fi

www.ppy.fi

Yrityksen taloudel-
lisesta kunnosta ja 
suunnitelmista kan-
nattaa keskustella 
säännöllisesti oman 
kirjanpitäjän kanssa. 
Samalla on hyvä poh-
tia myös, miten yritys 
näyttäytyy ulospäin 
mahdollisille ostajille 
ja ovatko asiat kun-
nossa – onko toimin-
ta selkeää ja järjestel-
mällistä?

Kevät!
VANHA sanonta,”jotkut vanhanaikai-
set asiat, kuten raikas ilma ja aurin-
gon paiste ovat vaikeasti lyötävissä” 
voisi kuulua hyvinkin tähän päivään. 
Siinä yhdistyvät sekä luonnon vaali-
misen tärkeys monin tavoin että yk-
sinkertaisten asioiden arvostaminen.

Kolumnia kirjoittaessani näyttää täl-
lä hetkellä siltä, että tulevalta Vapputo-
rilta ei tarvitse kolata lumia pois. Mah-
tava juttu, jos näin käy. Yksi asia vä-
hemmän, iloitaan siis siitäkin! Jos ta-
katalvi kuitenkin yllättää, onpahan eh-
ditty iloita, vaikkakin enneaikaisesti. 

TÄLLÄ HETKELLÄ maailman menossa 
on paljon murheen aiheita ja haastei-
ta. Puhutaan yhdessä tekemisen ja yh-
teisöllisyyden vaalimisen tärkeydestä.

Lähdettäisiinkö tässäkin yksinker-
taisuudesta? Katsotaan peiliin ja mie-

titään, mitä- minä teen yhteisten asi-
oiden eteen suuressa tai pienessä mit-
takaavassa. Autanko naapuria, lähd-
enkö talkoilemaan vai odotanko, että 
se kuuluisa joku tekisi jotain? 

KEVÄÄN innoittamana heitän haas-
teen kaikille teille, isoille ja pienille. 
Ollaan me itse niitä, jotka tekevät ar-
jesta, yhteisöstä ja yhteiskunnastam-
me paremman, joka päivä ja pikku pa-
la kerrallaan. Ei odoteta, että joku te-
kisi jotain. 

Aloitetaan vaikka siitä, että tullaan 
Vapputorille ja nautitaan porukalla 
päivästä. Yhdessä luodaan sekin tun-
nelma!

Seppo Pekkala
puheenjohtaja

Haukiputaan Yrittäjät ry

Mitä pienet työnantajat
toivovat nuorilta työntekijöiltä?
HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

OMA-ALOITTEISUUS, itse-
näinen työskentely ja yrit-
tävä asenne ovat tärkeim-
mät osaamisalueet vasta-
valmistunutta palkatessa, 
pk-yritykset raportoivat. Pk-
yrittäjien mielestä ammatil-
lisen perustutkinnon suorit-
taneet vastavalmistuneet 
nuoret omaksuvat erittäin 
hyvin uusia asioita ja hal-
litsevat työkielensä.

Pk-yritykset nostavat tär-
keäksi taidoksi myös amma-
tillisesta koulutuksesta vas-
tavalmistuneelle nuorelle 
kyvyn omaksua uusia asi-
oita ja vastuullisuuden. Tär-
keiksi osaamisiksi nostet-
tiin lisäksi sääntöjen ja oh-
jeiden noudattaminen, työ-
tehtävien käytännön osaa-
minen sekä sosiaaliset tai-
dot ja tiimitaidot.

– Näitä taitoja nuorten 
kannattaa tuoda esiin esi-
merkiksi juuri nyt kesätöi-
tä hakiessa, koulutuspoli-
tiikan asiantuntija Mikko 
Kinnunen Suomen Yrittä-
jistä sanoo.

– Selkeästi pk-yritykset 
arvostavat aloitteellista ja 
aktiivista tapaa sekä asen-
netta työskennellä. Pienis-
sä yrityksissä on usein so-
peuduttava nopeasti liiketoi-
mintaympäristön vaatimuk-

siin. Työntekijöillä on moni-
puolisia tehtäviä, ja heidän 
odotetaan hoitavan kette-
rästi useita eri rooleja, Kin-
nunen jatkaa.

Yrittäjägallupiin vastasi 1 
077 pk-yrityksen edustajaa 
tammikuussa 2025. Tulos-
ten luottamusväli on koko-
naistuloksen osalta 2,9 pro-
senttiyksikköä. Tutkimuk-
sen toteutti Verian (entinen 
Kantar) Suomen Yrittäjien 
toimeksiannosta. 

YRITYKSISTÄ 13 prosenttia 
on viimeisen vuoden aikana 
palkannut vastavalmistu-
neen ammatillisen perus-
tutkinnon suorittaneen al-
le 25-vuotiaan nuoren. Eri-
tyisesti nuoria ovat palkan-
neet nuoret iältään yrittä-
jät (18–39-vuotiaat), yli 10 
hengen yritykset sekä alois-

ta tyypillisimmin rakenta-
minen ja teollisuus.

– Yrittäjät kertovat, että 
eivät ole palkanneet vasta-
valmistuneita, koska tar-
vetta uusille työntekijöil-
le tai sopivia työtehtäviä ei 
ole. Tähän vaikuttaa yleinen 
taloustilanne. Tilauksia ja 
asiakkaita ei ole riittävästi, 
Kinnunen kertoo.

Nuoria palkanneet yrittä-
jät kertovat, että vastaval-
mistuneet ovat omaksuneet 
erittäin hyvin uusia asioi-
ta ja hallitsevat työkielen-
sä. Myös sosiaaliset taidot 
sekä tieto- ja viestintätek-
niikan taidot ovat erittäin 
hyvällä tasolla.

– Tämä on erittäin hyvä 
uutinen. Paineensiedossa ja 
ongelmanratkaisukyvyssä 
pk-yritykset kuitenkin mai-
nitsevat puutteita ja samoin 

yrittävässä asenteessa. Toi-
minnalliselle yrittäjyyskas-
vatukselle on edelleen vah-
va tilaus, Kinnunen sanoo.

YRITYKSISTÄ 22 prosent-
tia kertoo, että heillä on ol-
lut nuori oppi- tai koulutus-
sopimuksella ammatillises-
ta koulutuksesta.

Yrittäjistä, joilla ei ole ol-
lut oppi- ja koulutussopi-
muksella nuorta, 47 pro-
senttia raportoi, että sopi-
via työtehtäviä ei ole ollut 
tähän tarkoitukseen ja 29 
prosenttia kertoo, että heil-
le ei ole haettu oppimaan.

Vain 10 prosenttia mai-
nitsee, että oppi- ja koulu-
tussopimukset sisältävät lii-
kaa hallintoa.

– Byrokratiaa tai lomake-
rallia ei pidetä esteenä oppi-
sopimuksille. Tämä on hy-
vä asia. Se kertoo, että hal-
linnollista taakkaa on pääs-
ty purkamaan sekä oppilai-
tosten ja yritysten parantu-
neesta yhteistyöstä.

Työnantajat arvostavat nuoren työntekijän aloitteellisuutta.

Vain 10 prosenttia 
mainitsee, että oppi- 
ja koulutussopimuk-
set sisältävät liikaa 
hallintoa.
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PEKKA KEVÄJÄRVI

HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

HAUKIPUTAAN YRITTÄJÄT 
RY:N perustehtävä on olla 
elinkeinopoliittinen etujär-
jestö, jonka tehtäviin kuuluu 
valvoa yrittäjen ja yritysten 
toiminnallisia ja taloudelli-
sia etuja. Yrittäjäyhdistyk-
sen jäsenmäärä oli vuoden 
2024 toimintakertomuk-
sen mukaan noin 190. Yh-
distys täytti viime vuonna 
45 vuotta.

Yhdistyksellä on hallitus, 
jonka puheenjohtajana toi-
mii Seppo Pekkala, Alar-
mi Stables Oystä. Muut hal-
lituksen jäsenet ovat varapu-
heenjohtaja Heikki Luhta-
nen, Putaan Kuljetus Duo 
Oy, yhdistyksen sihteeri 
Jonna Kurvinen, Putaan 
Invest Oy; rahastonhoita-
ja Johanna Rahkala, Tili-
palvelu Tilit Tasan Oy; Jyr-
ki Drushinin, Putaan Radio 
Väiski Oy; Kamila Berna-
siewicz, Eläinlääkäriasema 
Herttainen Oy ja somevas-

taava Katja Luhtanen se-
kä Helmi Tyykiluoto, Pu-
taan Pulla Oy.

YHDISTYS järjestää jäsenis-
tölleen vuosittain useita ta-
paamisia ja koulutustilai-
suuksia, joita hyödyntämällä 
yrittäjät voivat kehittää toi-
mintaansa.

Haukiputaan Yrittäjät pi-
tää yllä haukiputaalta.fi -si-
vustoa. Se on Suomen ainoa 
paikallisen yrittäjäyhdistyk-

sen ylläpitämä verkkosivu. 
Se ei ole pelkästään yrittäji-
en palveluja esittelevä kanava, 
vaan se palvelee koko Hauki-
putaan yhteisöä ja muita alu-
eesta kiinnostuneta. 

HAUKIPUTAAN YRITTÄJIEN 
laajalle yleisölle näkyvim-
piä toimia ovat vuosittain 
toistuvat vappu- ja joulun-
avaustapahtumat sekä Vuo-
den yrittäjän ja Vuoden hau-
kiputaalaisen valinta.

Viime vuonna vuoden 
yrittäjäksi valittiin Hauki-
putaan Kulta ja Kellon yrit-
täjä Leena Niemelä. Vuo-
den haukiputaalaisena pal-
kittiin Haukiputaan jako-
kunnan hoitokunnan pu-
heenjohtaja Kari Kaleva.

Haukiputaan Yrittäjien 
järjestämät vappu- ja jou-
lunavaustapahtumat ovat 
osoittaneet tarpeellisuuten-
sa. Molempiin osallistuu ai-
na runsaasti yleisöä.

.

.

.

.

.

Vappua vietetään tänäkin keväänä Haukiputaalla yrittäjien järjestämässä tapahtumassa. Arkistokuvat: Auli Haapala

Yrittäjien joulunavaus on Haukiputaalla odotettu tapaus.

Haukiputaan Yrittäjät ry 
on sitoutunut lujasti
alueensa yhteisöön

Leena Niemelä on Haukiputaan vuoden yrittäjä 2024. Kari Kaleva on Vuoden haukiputaalainen 2024. .

PTIIKKA
HAUKIPUTAAN

JA SILMÄLÄÄKÄRIKESKUS
KIRKKOTIE 4, 90830 HAUKIPUDAS

PUH. 08-5472647
info@haukiputaanoptiikka.fi
www.haukiputaanoptiikka.fi
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Haukipudas kehittyy maltillisesti, mutta varmasti
Yrittäjä Jonna Kurvinen toivoo alueen kerrostaloprojektien etenemistä ja Virpiniemen kehittämistä matkailualueena

ANU KAUPPILA

HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

PIAN 15 VUOTTA Haukipu-
taalla yrittäjänä toiminut 
kiinteistönvälittäjä Jonna 
Kurvinen pohtii hetken, 
mikä on muuttunut tuona 
aikana ja toteaa, ettei Hau-
kiputaalta juurikaan puutu 
mitään. Kehitystä on tapah-
tunut, päivittäistavarakaup-
pojen valikoima on laajen-
tunut ja torialue on vihdoin 
saatu pitkän prosessin jäl-
keen valmiiksi ja toimivaksi.

– Olen Haukiputaalta ko-
toisin ja olen paljon mietti-
nyt puuttuuko täältä oikeas-
ti jotain. Sosiaali- ja terveys-
palvelut löytyvät, on useita 
kouluja lapsiperheitä ajatel-
len, harrastusmahdollisuu-
det ovat kattavat ja sitä mitä 
ei Säästökuopasta löydy, si-
tä ei tarvitse, Kurvinen nau-
rahtaa.

ELOKUVATEATTERIN tai kei-
lahallin puuttuminen ei ole 
Kurvisesta kovinkaan täh-
dellistä, sillä kaupunkiin 
on lyhyt matka moottori-
tietä pitkin. Facebookissa 
on usein kyselty, mitä Hau-
kiputaan alueella kaivat-
taisiin asukkaiden mieles-
tä, ja Kurvinen allekirjoittaa 
usein esille nousevan kah-
vilan puutteen. Seon perin-
teikkäät pullakahvit saavat 
Kurviseltakin kiitosta, mut-
ta erilaiset pop up-kahvilat 
ja kesäkioskit toisivat hä-
nestä kylälle lisää elävyyttä.

–Torilla on puitteet nyt 
jos minkälaisille kokeiluil-
le ja sitä kannattaisi hyödyn-
tää. Churrokojun ollessa to-
rilla siellä näkyy aina ole-
van jonoa.

Kiinteistönvälityksen nä-
kökulmasta Haukiputaas-
sa vetoaa Kurvisen mukaan 
myös esimerkiksi Hiukka-
vaaraan verrattuna alhai-
sempi hintataso. Tontit ovat 
Haukiputaalla sekä isompia 
että edullisempia.

– Ero on huomattava jo 
Herukkaan tai Pateniemeen 
verrattuna. Esimerkiksi Hei-
tonkangas on suosittu alue 
ja sieltä on yhtä hyvät kul-
kuyhteydet kaupunkiin kuin 
muiltakin lähialueilta.

HAUKIPUTAAN etuna Kur-
vinen näkee myös sen, että 
työmatkat ovat etelän lisäk-
si pohjoisen suuntaan mut-
kattomat ja nopeat. Hän li-
sää, että Ii on tällä hetkellä 
myös kovassa huudossa kiin-
teistönvälitysmarkkinoil-
la samantyyppisistä syistä 

Kiinteistönvälittäjä ja yrit-
täjä Jonna Kurvinen on itse 
tyytyväinen Haukiputaan 
alueen palveluihin. Kiimin-
kijoen ja meren läheisyyttä 
hänestä voisi korostaa en-
tistä enemmän, mikä voi-
si lisätä alueen vetovoimaa. 
Kuva: Anu Kauppila

Kyllähän se on vä-
hän sitä suomalais-
ta mentaliteettia, et-
tä emme itse alueel-
la asuvina näe sitä 
kaikkea hyvää, mitä 
täältä oikeasti löytyy. 
Muualta tulevat huo-
maavat vetovoimate-
kijät hieman parem-
min.
- Jonna Kurvinen
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LAADUKKAAT KATTOREMONTIT
JA SADEVESIJÄRJESTELMÄT

Aidosti mukava ja huoleton kattoremontti

010 371 9230 info@lumorakennus.fi
.

Haukipudas kehittyy maltillisesti, mutta varmasti
Yrittäjä Jonna Kurvinen toivoo alueen kerrostaloprojektien etenemistä ja Virpiniemen kehittämistä matkailualueena

Haukiputaan kanssa.
– Asiakkaat etsivät nyt ko-

vasti perheasuntoja ja uu-
dehkoja omakotitaloja. Hau-
kipudas-Ii-akselilla kohteet 
ovat huomattavasti uudem-
pia, kuin mitä samalla rahal-
la saisi esimerkiksi Metso-
kankaalta.

Tonttien vuokrat ovat 
Haukiputaalla myös muu-
ta kaupunkia edullisem-
mat. Kurvinen toteaakin, 
että osalle on edelleen tär-
keää saada ostettua tontti 
omaksi, mutta raha ratkai-
see ja vuokratontilla usein 
on helpompi päästä kiinni 
omakotitaloasumiseen. Per-
heasunnoille riittää Hauki-
putaalla kysyntää ja Kurvi-
nen toteaakin, että kohtuu-
hintaisia asuntoja tarvittai-
siin lisää markkinoille niin 
vuokrattavaksi kuin myy-
täväksikin.

– Rakennuskustannusten 
nousu hidasti rakentamista, 
mutta toivottavasti raken-
taminen alkaisi elpymään. 

Kunnantalon vanhalle ton-
tille kaavoitettua ja vanhan 
kivikoulun tontille kaavail-
tua kerrostaloa odotetaan 
kovasti.

KURVINEN tietää, että suun-
taviivat rakentamiselle tu-
levat kaavoituksesta ja hän 
arvelee, että se osaltaan ra-
joittaa rakennusyritysten 
innokkuutta lähteä raken-
tamaan isoa kokonaisuut-
ta. Kurvinen lisää, että eri-
tyisesti ikäihmiset haluaisi-
vat asumaan lähemmäs ky-
lää pienempiin asuntoihin 
omakotitalovuosien jälkeen.

Hyvät julkiset kulkuyh-
teydet houkuttelevat myös 
nuoria jäämään sekä palaa-
maan alueelle. Haukipudas 
on jälleen Oulun alueen 
suosituin asuinalue ja Kur-
vinen kertoo 15 vuoden ai-
kana kiinnostuksen siirty-
neen Kello-Kiviniemi alu-
eelta Heitonkangas-Länsi-
tuulen alueelle.

– Kyllähän se on vähän si-

tä suomalaista mentaliteet-
tia, että emme itse alueel-
la asuvina näe sitä kaikkea 
hyvää, mitä täältä oikeas-
ti löytyy. Muualta tulevat 
huomaavat vetovoimateki-
jät hieman paremmin.

KIIMINKIJOEN esille tuomi-
nen kaikkine mahdollisuuk-
sineen olisi Kurvisen mieles-
tä tärkeää alueen vetovoi-
masta puhuttaessa. Vieras-
venesataman rakentaminen 
alueelle on Kurvisesta askel 
oikeaan suuntaan.

– Koko Haukiputaan aluet-
ta suosittelen myös asuntosi-
joittajalle. Täältä saa hyvän 
vuokratuoton ja se on usein 
myös parempi kuin kaupun-
gin läheisyydessä.

Kellon suunnalla Leton-
ranta herättää kiinnostus-
ta ja moni haluaa tietoisesti 
lähelle Virpiniemen luontoa 
ja liikuntamahdollisuuksia. 
Virpiniemen kehittämishan-
ke on vielä kesken ja Kur-
vinen on hieman epäileväi-

nen, miten hankkeelle bud-
jetoidut varat tulevat edis-
tämään aluetta matkailun 
ja majoittumisen näkökul-
masta.

– Virpiniemessä on pula 
majoituksesta ja se on estee-
nä myös alueen kehittymi-
selle. Kuten myös julkisen 
liikenteen puute. Onneksi 
meillä on täällä muun mu-
assa Taiga Resort viemässä 
alueen matkailua eteenpäin.

OULUN KAUPUNGIn kaavoi-
tusarkkitehti Hanna Pöy-
täkangas vastaa Haukipu-
das-Kello-alueen kaavoituk-
sesta ja hän kertoo, että vii-
me vuosina Haukipuaan alu-
eelle on tehty useampia pie-
nialaisia täydennysrakenta-
miseen tähtääviä asemakaa-
voja sekä kaupungin että yk-
sityisten omistamille maille.

Pöytäkangas muistut-
taa, että Annalankankaal-
la, Kaakkurinkankaalla ja 
Holstinmäellä on edelleen 
tonttivarastoa olemassa lä-
hinnä toimitila ja teollisuus 
käyttöä varten.

–Tällä hetkellä Hauki-
putaalla on vireillä uusi-
en asuinalueiden kaavo-
ja Asemakylän Sipilän alu-
eella ja Muurakorvessa. Li-
säksi meillä on vireillä täy-
dennysrakentamiseen eli 
asumiseen tähtääviä kaa-
voja Haukiputaan keskus-
tan itäpuolella Myllysaaren-
tien itäpuolella sekä Ukon-
kaivoksen ympäristössä ja 
vanhan kivikoulun alueella, 
Pöytäkangas kertoo.

Jokirannan eli vanhan 
kivikoulun kaavasta on ol-
lut osallistumis- ja arvioin-
tisuunnitelma nähtävillä 
helmi-maaliskuussa 2025 
ja nyt kaavoituksessa laa-
ditaan kaavaluonnosta, jo-
ka on tarkoitus saada näh-
täville loppukesän tai syk-
syn aikana.

– Ihan tämmöinen hullu 
idea olisi, että Martinnie-
men sahan alueesta voisi 
rakentaa Pateniemen ran-
nan tyylisen asuinalueen. 
Toki se vaatisi kaavoituk-
sen ja varmasti paljon by-
rokratiaa, mutta se olisi hie-
no mahdollisuus, Kurvinen 
hymyilee.

Kiiminkijoen esille tuomi-
nen kaikkine mahdollisuuk-
sineen olisi Jonna Kurvisen 
mielestä tärkeää alueen ve-
tovoimasta puhuttaessa. 
Kuva on otettu pohjoisen 
suunnasta kohti Haukipu-
taan keskustaa. Kuva: Joo-
na Karjalainen

.
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Tilaa ihmisille ja ideoille – 
Haukiputaalla ja Oulussa.
Potential on asiantunteva kumppani kun 
tarvitset yrityksellesi tilaa toimia ja kasvaa, 
Haukiputaalla ja Oulussa.

Tilaa tästä  potential.fi
Teollisuustie 1,
90830 Haukipudas

. Yrittäjägallup: Yrittäjät odottavat selkeää käännettä parempaan
HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

YRITYKSET arvioivat talo-
udellisen tilanteensa sel-
keästi parantuvan seuraa-
van vuoden aikana. 36 pro-
senttia arvioi, että tilanne 
paranee, kun tammikuussa 
osuus oli 32 prosenttia. Ti-
lanteen heikkenemistä en-
nakoi 18 prosenttia, kun tä-
mä osuus oli tammikuussa 
19 prosenttia. 

– Käänne on selkeä. Op-
timismi vahvistuu yrittäji-
en parissa, Suomen Yrittä-
jien toimitusjohtaja Mika-
el Pentikäinen sanoo.

YRITYSTEN taloudellinen ti-
lanne on pysynyt lähes en-

nallaan alkuvuoden. Tilan-
ne on hieman heikentynyt 
tammikuusta. 47 prosenttia 
raportoi, että tilanne on hy-

vä, ja 20 prosenttia, että se 
on huono. Luvut olivat lähes 
samat tammikuussa. Muu-
tos on virhemarginaalissa.

Yritysten tilanne on hei-
koin sitten toukokuun 2022, 
jolloin asiaa kysyttiin samal-
la tavalla ensimmäisen ker-
ran.

– Alkuvuonna odotuk-
set käänteestä ovat kuiten-
kin vahvistuneet selkeästi. 
Luottamus tulevaan näyt-
tää lisääntyvän, Pentikäi-
nen sanoo.

TOIMIALOISTA paras tilanne 
on teollisuudessa ja asian-
tuntijapalveluissa. Huonos-
ta tilanteesta raportoidaan 
suhteellisesti eniten kaupan 
alalla. Mitä enemmän yritys 
työllistää, sitä useammin se 
raportoi hyvästä tilanteesta.

– Isot julkisesti investoin-

Mikael Pentikäinen on Suomen Yrittäjien toimitusjohtaja. 
Kuva: Suomen Yrittäjät

Haukiputaalta.fi-sivusto on otettu myönteisesti
vastaan ja kävijämäärä on kasvussa
Haukiputaan Yrittäjien puheenjohtaja Seppo Pekkala on tyytyväinen yhdistyksessä vallitsevaan yhdessä tekemisen meininkiin
ANU KAUPPILA

HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

HAUKIPUTAAN YRITTÄJIEN 
iso panostus kokonaan uu-
den verkkosivuston luomi-
seen on kannattanut ja si-
vusto on saanut Haukipu-
taan Yrittäjien puheenjoh-
taja Seppo Pekkalan mu-
kaan positiivista palautet-
ta niin käyttäjiltä kuin myös 
Pohjois-Pohjanmaan hyvin-
vointialueelta. Pohde on an-
tanut kehuja siitä, kuinka 
selkeästi alueen sosiaali- ja 
hyvinvointipalvelut ovat si-
vuston kautta löydettävissä 
verkkosivustojen viidakossa.

Alun perin ajatuksena oli 
tehdä sivusto palvelemaan 
alueen yrittäjiä, mutta yh-
distyksessä päätettiin ajatel-
la hieman laatikon ulkopuo-
lelta paikallisuus kärkenä.

– Emme halunneet tehdä 
vain bisnesalustaa yrittäjille 
vaan yhteisöalustan kaikille 
alueen asukkaille ja alueesta 
lisätietoa kaipaaville, kuten 
muuttajille, Pekkala kertoo.

SIVUSTOA ylläpitää ja päi-
vittää paikallinen WebKar-
yrittäjä ja Haukiputaan Ah-
mojen toiminnanjohtaja Jo-
ni Karjalainen. Sivustojen 
kävijämäärät ja kattavuus 
ovat olleet statistiikan mu-
kaan kautta linjan nousujoh-
teista ja yhdellä Facebook-
julkaisulla saatiin vastikään 
vuorokauden aikana vajaat 
7 000 katselukertaa.

– Sivuston tarkoitus on 
tuoda alueellista näkymää 
ja positiivisia juttuja esille. 

Sivustolta löytyy myös alu-
eellisesti avoimet työpai-
kat ja sivuston kautta alu-
eelle muuttava löytää heti 
myös paikalliset palvelun-
tuottajat.

Avointen työpaikkojen ja 
terveyspalveluiden lisäk-
si sivustolta löytyy tietoa 
ja vinkkejä harrastusmah-
dollisuuksista sekä alueella 
myynnissä olevat asunnot ja 
tontit. Yrityshakemistosta 
löytyy myös kaikki Hauki-
putaan Yrittäjien jäsenyri-
tykset listattuna.

Pekkala kertookin yritys-
hakemiston olevan ainoaa 
laatuaan Suomen yrittä-
jäyhdistysten keskuudessa. 
Tietosuojalain muuttumi-
sen myötä jokaiselta yrittä-
jäjäseneltä tulee kysyä saako 
heidän yhteystietoja julkais-
ta sivustolla. Haukiputaan 
Yrittäjien hakulomakkees-
sa onkin kohta, jossa sen voi 
halutessaan kieltää. Todella 
harva on kuitenkaan yhteys-
tietojen jakamisen kieltänyt 
Pekkala osaa sanoa.

– Haukiputaan entinen 
suuralue on hyvä paikka teh-
dä töitä ja yrittää. Haluam-

me tuoda selvästi esille, mi-
tä kaikkea hyvää täältä löy-
tyy ja positiivisen markki-
noinnin kautta houkutella 
alueelle muitakin yrittäjiä.

YHDISTYKSESSÄ on tällä 
hetkellä hieman vajaat 200 
jäsenyritystä ja se kattaa 
niin kutsutun entisen Hau-
kiputaan suuralueen. Pek-
kala puhuu alueen vetovoi-
masta ja hän toteaakin, et-
tä yrittäjät vaativat kaupun-
gilta toimia.

Haukipudas on toista 
vuotta peräkkäin Oulun 
suosituin kaupunginosa ja 
siihen Pekkalan mielestä tu-
lee myös kaupungin vastata 
pitämällä alue vetovoimaise-
na. Hänestä kaupunki voi-
si esimerkiksi tarjota tyhji-
nä olevia tontteja, kuten en-
tisen kunnantalon aluetta 
yrittäjille kesäkahvilan pitä-
miseen siksi aikaa, kunnes 
joskus rakentaminen tontil-
le mahdollisesti alkaa.

– Tyhjänä ei pitäisi tilo-
ja tai tontteja pitää. Kaik-
ki tilat vaan yrittäjien käyt-
töön jos tulijoita olisi. Me 
pystyisimme hyvin markki-

noimaan tyhjiä tiloja ja tont-
teja myös sivuston kautta.

Pekkala kehuu Haukipu-
taan Yrittäjien yhdistystä 
aktiiviseksi ja hyvin yhteis-
työkykyiseksi. Tapahtumia 
halutaan järjestää alueen 
asukkaille yhteistuumin ja 
yhteistyötä tehdään myös 
muiden yhdistysten kanssa.

– Yhteisöllisyys on se mei-
dän juttu ja siitä haluamme 
pitää kiinni jatkossakin. Voi-
mavarat alueen kehittämi-
seen löytyvät, kun puhalle-
taan yhteen hiileen.

ALUEEN identiteetistä pu-
huttaessa Pekkala selväs-
ti innostuu ja hänestä sitä 
on tärkeä tuoda esille muil-
lekin. Itsekin pitkän linjan 
yrittäjänä Pekkala ajattelee, 
että alueelle kannattaa si-
joittaa.

Virpiniemen kehittämi-
nen vaatii Pekkalan mukaan 
myös kaupungin panosta. 
Yhdistys mielellään mark-
kinoisi alueen yrityspaik-
koja, mutta kaupungin päät-
täjistä harva on edes tietoi-
nen yhdistyksen aktiivises-
ta toiminnasta tai Hauki-

Paras pala Oulua: Haukiputaalta.fi -verkkosivusto rakennettiin palvelemaan yrittäjien lisäksi 
alueen asukkaita ja alueelle muuttajia ja sivusto on saanut kehuja useilta käyttäjäryhmiltä.
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.Yrittäjägallup: Yrittäjät odottavat selkeää käännettä parempaan
tihankkeet ja korkojen las-
ku luovat luottamusta sii-
hen, että käänne on tapah-
tumassa. On tärkeää, että 
yrittäjät uskovat käänteen 
tulevan, koska se rohkaisee 
investoimaan, Pentikäinen 
sanoo.

Alueittain eniten hyväs-
sä tilanteessa olevia yrityk-
siä on suhteellisesti Itä-Suo-
messa. Huonossa tilantees-
sa olevia yrityksiä on eniten 
pääkaupunkiseudun ulko-
puolella Uudellamaalla, jos-
sa joka kolmas raportoi huo-
nosta tilanteesta.

NÄKYMÄT ovat selkeästi pa-
rantuneet viime syksystä. 
Elokuussa 2024 29 prosent-

tia ennakoi tilanteen pa-
ranevan vuoden aikana, 
nyt maaliskuussa 36 pro-
senttia.

– On olennaista, että hal-
litus ei tee puoliväliriihessä 
ratkaisuja, jotka heikentä-
vät yrittäjien optimismia. 
Yrittäjät seuraavat erityisel-
lä herkkyydellä verokeskus-
telua, jossa ilma on ollut sa-
keana myös esityksiä yrittä-
jien verotuksen kiristämi-
sestä jopa elinkeinoelämän 
sisältä, Pentikäinen muis-
tuttaa.

– Toivon päättäjien ym-
märtävän, että osinkovero-
tuksen kiristäminen on pa-
ras tapa syödä yrittäjien kas-
vu- ja investointihaluja.

ENITEN tilanteen paranemi-
seen uskovat alle 39-vuoti-
aat yrittäjät, yli kymmenen 
henkeä työllistävät ja Poh-
jois-Suomen yritykset. Ti-
lanteen heikkenemistä en-
nakoidaan eniten kaupan 
alalla, 5–9 henkeä työllis-
tävissä yrityksissä sekä Itä-
Suomessa.

Koko maassa heikenty-
mistä tai lopettamista odo-
tetaan 20 prosentissa yri-
tyksistä.

– Iso riski on kansainvä-
linen tilanne ja presidentti 
Donald Trumpin käynnis-
tämä kauppasota. Toisaalta 
reilu rauha Ukrainaan voi-
si taas lisätä optimismia ja 
rohkaista taloutta.

MYÖS yrittäjien ansiotaso 
on hieman vahvistunut. 58 
prosenttia kertoo vuotuisek-
si ansiotasoksi yrittäjänä yli 
30 000 euroa, kun tammi-
kuussa vastaava osuus oli 
54 prosenttia.

Päätoimisista yrittäjistä 
67 prosenttia kertoo, että 
ansiotaso yrittäjänä on yli 
30 000 euroa, ja 40 prosent-
tia, että se on yli 50 000 eu-
roa.

Yrittäjägallupin toteutti 
Verian Suomen Yrittäjien 
toimeksiannosta. Gallupiin 
vastasi 1 128 pk-yritysten 
edustajaa 12.–19. 3.2025. 
Tulosten luottamusväli on 
kokonaistuloksen osalta 2,9 
prosenttiyksikköä.

Haukiputaalta.fi-sivusto on otettu myönteisesti
vastaan ja kävijämäärä on kasvussa
Haukiputaan Yrittäjien puheenjohtaja Seppo Pekkala on tyytyväinen yhdistyksessä vallitsevaan yhdessä tekemisen meininkiin

putaalta.fi-verkkosivusta. 
Kaupungin neljän vuoden 
kehittämishankkeesta on 
nyt valtaosa takanapäin ja 
noin 800 000 euron budje-
tista iso osa on mennyt en-
silumen ladun kehittämi-
seen, kaluston päivittämi-
seen ja Virpiväylän varteen 
tehtyyn lumipankkiin ja lu-
metuslampeen. Pekkala oli-
si toivonut kaupungin näyt-
tävän isommin, mihin raha 
on käytetty. Hän jakaa tie-
toa uudesta verkkosivusta 
kaupungin päättäjille. Ou-
lun kaupungin hankejohtaja 
Karri Oikariselle hän vei 
terveiset, että yhdistys voi-
si mielellään markkinoida 
Virpiniemen alueen yritys-
paikkoja potentiaalisille pal-
veluntuottajille sivustollaan.

– Palveluntuottajien saa-
minen Virpiniemeen ja alu-
een ympärivuotinen käyt-
tö tulisivat ottaa huomioon 
aluetta kehitettäessä. Nyt 
tietoa joutuu kaivamaan 
kaupungilta, kun aluetta 
voisi markkinoida helpom-
min ja yhteistyössä.

Kaiken kaikkiaan Pekka-
la kokee, että koko Haukipu-
taan alueella on hyvä yrittää 
ja asua. Asukkaiden tyyty-
väisyys omaan alueeseen-
sa näkyy ja Pekkala toivoi-
si jatkossakin vetovoiman 
houkuttelevan alueelle uusia 
asukkaita ja yrittäjiä. Kehi-
tettävää toki löytyy ja Hau-
kiputaalta.fi -verkkosivun 
avulla Pekkala uskoo, että 
aluetta voidaan tuoda pa-
remmin esille niin asukkail-
le kuin päättäjillekin.

Haukiputaan Yrittäjien puheenjohtaja Seppo Pekkala kokee, että koko Haukiputaan
alueella on hyvä yrittää ja asua. Kuva: Anu Kauppila

www.yrittajat.fi
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Kerholassa panostetaan makuun,
laatuun ja monipuolisiin tapahtumiin
Perheen ja lähipiirin kannustamana on hyvä yrittää,   Kerholan yrittäjä Sari Granlund toteaa

ANU KAUPPILA

HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

JOULUKUUN puolivälistä 
saakka Kerholaa pyörittänyt 
ja burgeita tarjonnut yrittä-
jä Sari Granlund rakastui 
uudelleen kahvila- ja ravin-
tola-alaan ja hän haluaa pa-
nostaa erityisesti ruoan ma-
kuun ja laatuun.

– Ruoanlaitto ja leipomi-
nen on mun juttu. Teemme 
pääsääntöisesti kaikki itse 
karamellisoitua chilikasti-
ketta ja smetanasoosia myö-
ten, Granlund hymyilee.

UUDELLEEN AVATTU Kerho-
la on otettu lämpimästi vas-
taan. Alkuhuuman jälkeisis-
tä hiljaisesta alkuvuodesta 
on selvitty, ja yrittäjä odot-
taa kovasti kesää ja terassin 
avaamista. Vastikään järjes-
tetty burger buffet oli me-
nestys, kuten myös Kerho-
la kabaree, jossa yleisö viih-
tyi burleskiesitysten parissa. 
Seuraava burger buffet jär-
jestetään vappuna 1.5.

Yrittäjyyttä on nyt taka-
na reilut neljä kuukautta ja 
eniten alkutaipaleen aika-
na Granlundin on yllättä-

Aito asiakaskohtaaminen ja
vilpitön palaute ovat työn suola
Nousevat kulut ovat haastaneet myös kauneusalan   yrittäjää Hanna Pirkosta
ANU KAUPPILA

HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

KOSMETOLOGI ja kauneu-
denhoidon ammattilainen 
Hanna Pirkonen vaihtoi 
tyttären syntymän jälkeen 
ravintola-alan kauneuden-
hoitoon, eikä päätös ole ka-
duttanut. Yrittäjä naurah-
taa, kun kertoo opettajan-
sa todenneen, ettei töitä 
tehdessä tarvitsekaan enää 
juosta. Kosmetologiksi 2018 
valmistunut Pirkonen ryh-
tyi yrittäjäksi heti seuraa-
vana vuonna.

– Tuli sellainen fiilis, et-
tä haluan kulkea omaa pol-
kua. Halusin valita itse min-
kälaisten tuotteiden parissa 
työskentelen ja mitä asiak-
kailleni suosittelen.

PIRKONEN tarjoaa perinteis-
ten kosmetologipalveluiden 

lisäksi sokeroinnit sekä rip-
sienpidennykset. Ripsikou-
lutuksen hän on suoritta-
nut jo yli 10 vuotta sitten 
yhtenä ensimmäisistä Ou-
lun alueella.

– Olen nähnyt vuosikym-
menen aikana ripsien kehit-
tyvän nopeasti. Ennen ei ollut 
tietoakaan volyymiripsistä.

Palveluihin kuuluu myös 
lash & brow lift, eli ripsi-
en kestotaivutus ja kulmi-
en laminointi. Yrittäjä halu-
aa myös vastata kysyntään 
tarjoamalla kemiallista kuo-
rintaa ja karboksiterapiaa.

– Haluan panostaa laa-
dukkasiin ja tehokkaisiin 
kasvohoitoihin, joilla saa-
daan jo yhdellä kerralla nä-
kyviä tuloksia.

YRITTÄJÄLLE on tärkeää ke-
hittää omaa osaamistaan ja 
tälläkin hetkellä hän opis-

kelee yrittämisen ohella eri-
koiskosmetologiksi. Koulu-
tus on sisältänyt enemmän 
työn hallinnollista puolta, 
markkinointia ja se valmis-
taa häntä toimimaan esihen-
kilönä ja näyttövastaavana.

– Haluan pystyä opasta-
maan vastavalmistuneita 
kosmetologeja. En voi kos-
kaan myöskään tietää jos al-
lergisoidun tuotteille. Aina 
pitää olla plan b.

EPÄVAKAA maailmantilan-
ne sekä vasta korotettu ar-
volisävero ovat osuneet isos-
ti kaudenhoitopalveluita tar-
joaviin pienyrittäjiin ja jot-
kut ovat joutuneet laitta-
maan lapun luukulle.

– Kyllä siinä mietin het-
ken, että oletteko tosissan-
ne. Hallitus totesi, että teh-
kää enemmän töitä, mutta 
onkohan heiltä unohtunut, 

haukiputaalta.fi
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Työttömien
määrässä pientä 
laskua Pohjois-
Pohjanmaalla
HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

POHJOIS-POHJANMAALLA 
oli maaliskuun lopussa noin 
24 400 työtöntä työnhaki-
jaa, mikä on 1 300 enemmän 
kuin vuosi sitten ja 500 vä-
hemmän kuin helmikuussa. 
Kokoaikaisesti lomautettu-
ja oli noin 2 600, mikä on 
500 lomautettua vähem-
män kuin vuosi sitten, ker-
too ELY-keskus. 

Työttömien määrä laskee 
tyypillisesti kevään edetes-
sä. Talouden nousun pit-
kittyminen pitää kuiten-
kin edelleen työvoimatar-
peen matalana. Maaliskuus-
sa avoimia työpaikkoja oli 
selvästi vähemmän tarjol-
la kuin vuosi sitten.

POHJOIS-POHJANMAAN työt-
tömyysaste (12,5 %) oli maa-
liskuun lopussa valtakunnan 
kuudenneksi korkein. Seu-
duittain tarkasteltuna maa-
kunnan alhaisin työttömyys-
aste oli Haapavesi-Siikalat-
van (9,6 %) sekä Ylivieskan 
(9,6 %) seutukunnissa ja kor-
kein Oulunkaaren seutukun-
nassa (15,5 %). Kunnista ma-
talin työttömyysaste oli Li-
mingassa (6,9 %) ja korkein 
Pudasjärvellä (17,1 %). Ou-
lun työttömyysaste oli 13,9 
prosenttia. Iin työttömyysas-
te oli 14,8 prosenttia.

POHJOIS-POHJANMAALLA 
oli maaliskuun aikana auki 

3 100 uutta työpaikkaa, mi-
kä on lähes 900 vähemmän 
kuin vuosi sitten. Määrälli-
sesti eniten uusia työpaik-
koja oli tarjolla palvelu- ja 
myyntityöntekijöille (mm. 
baarimestarit, lähihoitajat ja 
myyjät) ja rakennus-, korja-
us- ja valmistustyöntekijöil-
le (mm. moottoriajoneuvojen 
asentajat ja korjaajat, hitsaa-
jat ja kaasuleikkaajat sekä 
muut rakennustyöntekijät).

Pitkäaikaistyöttömiä oli 
Pohjois-Pohjanmaalla maa-
liskuussa reilu 9 100 henkeä. 
Määrä on valtakunnan kol-
manneksi korkein. Alkuvuo-
desta kasvu ei ole ollut enää 
yhtä voimakas kuin vielä vii-
me vuoden puolella. Yli kak-
si vuotta työttömänä olleita 
oli maaliskuun lopussa vajaa 
4 800, mikä on 1 200 henki-
löä edellisvuotta enemmän.

MAALISKUUSSA työttömi-
en työnhakijoiden määrä li-
sääntyi kaikissa ikäryhmis-
sä. Alle 25-vuotiaita työttö-
miä oli kuun lopussa noin 3 
600, mikä on 200 enemmän 
kuin vuosi sitten. 

Maakunnan nuorisotyöt-
tömyysaste (17,0 %) on val-
takunnan seitsemänneksi 
korkein. 

Seuduittain tarkasteltu-
na korkein nuorisotyöttö-
myysaste oli Raahen seutu-
kunnassa (23,6 %) ja matalin 
Haapavesi-Siikalatvan seu-
tukunnassa (8,4 %).

Kuorma-autoilla
kuljetettu tavara-
määrä väheni
vuonna 2024
HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

TILASTOKESKUKSEN mu-
kaan kuorma-autoilla kul-
jetettiin vuonna 2024 ko-
timaan liikenteessä 230 
miljoonaa tonnia tavaraa, 
mikä oli prosentin vähem-
män kuin vuonna 2023. Kul-
jetussuorite laski 2 % ja oli 
26 miljardia tonnikilomet-
riä. Kuorma-autolla kulje-
tettu tavaramäärä kotimaan 
kuljetuksissa on ollut laskus-
sa vuodesta 2018 lähtien. 
Laskeneesta tavaramääräs-
tä huolimatta liikennesuori-
te kasvoi 52 miljoonaa kilo-
metriä eli 3 % vuonna 2024.

Vuonna 2024 kotimaan 

liikenteessä kuljetettiin yh-
teensä 230 miljoonaa ton-
nia tavaraa, mikä oli prosen-
tin vähemmän kuin vuonna 
2023. Kuljetussuorite laski 2 
% ja oli 26 miljardia tonni-
kilometriä. Ammattimaises-
sa eli luvanvaraisessa liiken-
teessä kuljetettu tavaramää-
rä kasvoi vuonna 2024 2 %, 
mutta samalla kuljetussuo-
rite laski 2 %. Ammattimai-
sen liikenteen osuus kaikes-
ta kuljetetusta tavaramää-
rästä kasvoi kolme prosent-
tiyksikköä ja oli 90 %. Kul-
jetussuoritteen osuus pysyi 
samana kuin vuonna 2023 ja 
oli 95 % kaikesta kotimaan 
tavaraliikenteestä.

Kerholassa panostetaan makuun,
laatuun ja monipuolisiin tapahtumiin
Perheen ja lähipiirin kannustamana on hyvä yrittää,   Kerholan yrittäjä Sari Granlund toteaa

nyt paikallisten yrittäjäkol-
legoiden avuliaisuus. Lap-
suudenystävien ja Kerholas-
ta tutuiksi tulleiden yrittä-
jien neuvot hän on ottanut 
onnellisena vastaan.

– Kättä on ojennettu ja 
verkostoja laajennettu, mis-
tä olen erittäin otettu. On 
hienoa, että tällaista yrittä-
jähenkisyyttä löytyy.

KERHOLAN kesään kuuluu 
livemusiikki ja hyvät maut. 
Maakisen Martinniemen 
aikana Kerholassa esiin-
tyy muun muassa rap-ar-
tisti Stepa ja heinäkuussa 
luvassa on entisten nuorten 
iltamat. Päivällä keskitytään 
muistelemaan vanhoja ja il-
lalla Kerholassa pistetään 
jalalla koreasti mummo-
tunneli-tyyliin ja pukeudu-
taan 80-luvun teeman mu-

kaisesti. Nuoriso on toivo-
nut Kerholaan paritanssia 
ja tarkoituksena onkin jär-
jestää Maakisen yhteyteen 
lavatanssikurssi.

– Emme halua olla sidok-
sissa tiettyyn genreen vaan 
tuodaan kausittain listalle 
uudenlaisia ruokia ja järjes-
tetään erilaisia tapahtumia.

Vaikka ideoita tulevan va-
ralle löytyy paljon, jarrua-
kin on ollut ajoittain tärkeä 
muistaa painaa. Yrittäjän ja-
lat pitää maassa puolison li-
säksi nuorempi veli Pekka, 
joka on myös toiminut yrit-
täjänä Kerholassa.

– Pekka on minun mento-
ri ja hän muistuttaa vauh-
tisokeuden keskellä hidasta-
maan ja tasapainottamaan 
toimintoja. Kaikkea ei tar-
vitse pystyä tekemään heti.

Kerholaan on löytänyt kä-
vijöitä myös Kemistä ja Ou-
lusta. Osa löytää paikalle ta-
pahtumien myötä ja osa tu-
lee Googlen arvioiden perus-
teella kokeilemaan artesaa-
niburgereita. Granlund toi-
voisi myös nuorten aikuis-
ten löytävän Kerholaan lau-
lamaan karaokea ja viihty-
mään. Miljöö on herättänyt 

mielenkiintoa myös juhla-
paikkana ja kesän aikana 
Kerholassa järjestetään use-
ammat rippi- ja syntymäpäi-
väjuhlat.

– Meillä käy aivan mahta-
va nuorten alakouluikäisten 
poikaporukka, jotka ovat yl-
peästi marttilaisia. He tilaa-
vat burgerit ja istuvat kuin 
isännät konsanaan tiskillä 
ja pelaavat biljardia, Gran-
lund nauraa.

YRITTÄJYYDEN yhdeksi 
haasteeksi Granlund mainit-
see monien lankojen käsissä 
pitämisen. Talven ajan yrit-
täjä pyöritti Kerholaa pää-
sääntösesti yksin. Helpos-
tusta kiireisiin toivat oman 
päivätyön ohella Kerholassa 
auttava puoliso ja muu per-
he. Perheen on pitänyt tot-
tua uudenlaiseen arkeen äi-
din kiireisen työn myötä ja 
Granlundin anopista on ol-
lut iso apu lasten kanssa.

– Palautumisesta ja omas-
ta jaksamisesta täytyy pi-
tää huolta ja vapaapäivinä 
pistän puhelimen äänettö-
mälle ja vapaista nautitaan 
perheen kanssa ilman sen 
kummempia suunnitelmia.

Perheen ja lähipiirin tuki on 
ollut korvaamatonta Ker-
holan yrittäjä Sari Granlun-
dille ja yrittäjänä toimival-
ta veljeltään hän on saa-
nut kullanarvoisia neuvoja 
matkan varrella. Kuva: Anu 
Kauppila

Aito asiakaskohtaaminen ja
vilpitön palaute ovat työn suola
Nousevat kulut ovat haastaneet myös kauneusalan   yrittäjää Hanna Pirkosta

että vuorokaudessa on vain 
tietyn verran tunteja. Ihmi-
sillä on nykyisin muutenkin 
vähemmän rahaa käytettä-
vänä ja se heijastuu myös 
meidän alaan.

Omassa kodissa sijaitse-
va hoitohuone on ollut Pir-
koselle yksi tapa vastata 
haasteisiin. Hän lisää ole-
vansa erityisen kiitollinen 
vakiintuneelle asiakaskun-
nalle, jonka ansiosta hän saa 
tehdä rakastamaansa työtä. 
Hän myös mielellään tukeaa 
kollegoitaan mainostamalla 
heidän palveluitaan.

– Minusta parasta on, kun 
saa keskittyä yhteen asiak-
kaaseen kerrallaan ja sillä 
tavalla on syntynyt pitkiä 
asiakassuhteita.

AITO asiakaskohtaaminen 
näkyy Pirkonen työssä si-
ten, ettei hän halua pakko-

myydä tuotteita ja hänelle 
on tärkeintä, että hän voi 
auttaa asiakasta. Hän ker-
too nauttivansa vuorovaiku-
tuksesta asiakkaiden kans-
sa ja hän selvästi arvostaa 
asiakassuhteitaan mainit-
semalla ihanat asiakkaan-
sa useaan kertaan.

– Esimerkiksi aknearvet 
vaikuttavat itsetuntoon ja 
on mahtavaa, kun asiakas 
on tyytyväinen hoidois-
ta saatuihin tuloksiin. Us-
kon, että avoimuus on syy-
nä siihen, että asiakkaat tu-
levat takaisin.

Parasta yrittäjyydessä on 
vapaus valita millä, miten 
ja miksi hän työtään tekee. 
Monipuolisen työn vasta-
painona toimii äidin ja tyt-
tären yhteinen harrastus kil-
pacheerleading. Vapaa-ajal-
la mieli tyhjenee lenkkeile-
mällä meren äärellä.

Osa asiakkaista on käynyt Hanna Pirkosen luona alusta 
saakka ja pitkät asiakassuhteet perustuvat luottamuksel-
le. Hoitojen aikana vaihdetaan kuulumisia ja jaetaan niin 
ilot kuin surutkin. Kuva: Anu Kauppila
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Suomen Yrittäjien 
Salminen otti
kantaa puoliväli-
riihen päätöksiin
HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

HALLITUKSEN puolivälirii-
hen päätökset ovat etupääs-
sä myönteisiä, arvioi Suo-
men Yrittäjien puheenjoh-
taja Petri Salminen. Hän 
kiittelee hallitusta siitä, et-
tä moni Yrittäjien ajama asia 
meni eteenpäin.

– Puoliväliriihen anti on 
vahva signaali siihen, että 
hallitus näkee viimeinkin 
mahdollisuuksia rakentaa 
tulevaisuutta myös verota-
soja alentamalla, Salminen 
kommentoi tuoreeltaan yrit-
täjäjärjestön verkkosivuilla

HALLITUKSEN isoihin vero-
linjauksiin kuuluvat yhteisö-
verotuksen alentaminen 20 
prosentista 18 prosenttiin ja 
työn verotuksen keventämi-
nen. Nämä päätökset anta-
vat Salmisen mukaan vahvan 
viestin siitä, että yritysten 
toimeliaisuudella on Suomes-
sa merkitystä ja että yrittä-
miseen halutaan kannustaa.

– Alkuvuonna on nähty 
orastavaa kuplintaa talous-
kasvun suuntaan ja suhdan-
teen kääntymiseen. Toivoa 
sopii, että kansainvälinen ti-
lanne Trumpin tullien ja Uk-
rainan sodan suhteen muut-
tuu paremmaksi. Jos näin 
käy ja kasvu maailmalla läh-
tee käyntiin, hallitus antaa 
nyt signaalin yrityksille sii-
tä, että kasvua kannattaa 
lähteä tavoittelemaan eikä 
ole pelkoa, että kustannus-
taso verotuksen kautta nou-
see, Salminen arvioi.

Hänen mukaansa vero-
tuksen keventäminen on 
tärkeä osatekijä siinä, kuin-
ka houkuttelevaa Suomessa 
on ylipäätään harjoittaa yri-
tystoimintaa.

– Fakta on, että talouskas-
vu vaatii tuekseen erilaisia 
toimenpiteitä. Nyt ei tehdä 
sitä virhettä, että työmarkki-
naratkaisuja lähdetään kom-
pensoimaan verotusta kiris-
tämällä. On myös oikeuden-
mukaista, että jos haluaa tie-
nata enemmän, ansioista jää 
enemmän käteen.

SALMINEN on tyytyväinen 
hallituksen päätöksiin myös 
siitä näkökulmasta, ettei 
omistamisen verotusta ki-
ristetty.

– Suomeen on vuosien 
saatossa muodostunut omi-
tuinen perinne. Kun yritys-
ten verotusta on kevennet-
ty, omistamisen verotusta 
on samaan aikaan kiristetty. 

Näin on heikennetty yrittä-
jien kannusteita toimia yrit-
täjinä. Nyt tähän ei onneksi 
lähdetty eli perinteinen vir-
he vältettiin.

Suomen Yrittäjät esit-
ti aikaisemmin yhteisöve-
ron keventämistä kahdella 
prosenttiyksiköllä. Salmisen 
mukaan kevennys on mer-
kittävä, mutta sitä ei pidä 
yksinään nostaa liian mer-
kittäväksi toimeksi.

– Merkittävintä on sig-
naalivaikutus, jonka halli-
tuksen päätös antaa. Jatkos-
sa Suomi on kansainvälisesti 
kilpailukykyinen verotuksen 
osalta. Päätös luo entises-
tään varmuutta investoin-
tien toteuttamiselle, ja tuo 
yrityksille mahdollisuuksia 
käyttää omaa tulovirtaa jär-
keviin kohteisiin, kuten kas-
vuhankkeisiin. Pienemmät 
yritykset voivat rohkeam-
min toteuttaa perusteltuja 
hankintoja, Salminen jatkaa.

Hieman erikoisena hän pi-
tää sitä, että yhteisöveron 
alennus astuu voimaan vas-
ta vuoden 2027 alusta.

PUOLIVÄLIRIIHEN päätöksiin 
lukeutuu YEL-järjestelmän 
muuttaminen siten, että 
yrittäjien eläkemaksu mää-
räytyy nykyistä selkeämmin 
yrittäjän todellisten tulojen 
mukaan. Salminen pitää nyt 
julki tuotua linjausta yllättä-
vänä, koska selvityshenkilö 
Jukka Rantalan raportti ei 
ole vielä valmistunut.

– Tämä herättää vähin-
täänkin kysymysmerkkejä. 
YEL-linjauksen kanssa oli-
si voinut odottaa. Jos tar-
koitus on, että selvityshen-
kilön raportin valmistumis-
ta odotetaan ja vasta sitten 
tehdään isompi arviointi ko-
ko järjestelmästä, nyt teh-
dyssä ulostulossa on kiireh-
timisen makua.

Salmista arveluttaa eten-
kin se, miten ”todelliset” tu-
lot arvioidaan eri yritysmuo-
doissa.

– Pahimmillaan saatetaan 
sotkea järjestelmää eri yri-
tysmuotojen ja niiden tu-
lonmuodostuksen osalta 
esimerkiksi pääomatulojen 
ja ansiotulojen keskinäis-
tä suhdetta sekoittamalla, 
hän sanoo.

Puoliväliriihessä hallitus 
päätti laskea 14 prosentin 
arvonlisäverokantaa puolel-
la prosenttiyksiköllä. Salmi-
nen pitää kevennystä mar-
ginaalisena.

– Aika pienihän se on.

Maanrakennusta
kahden vuosikymmenen
kokemuksella
Mitä isompi ongelma on, sitä mukavampaa
työntekö on, yrittäjä Toni Lopakka toteaa

ANU KAUPPILA

HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

PALJASJALKAINEN kellolai-
nen ja Maanrakennus Lo-
pakka Oy:n yrittäjä Toni 
Lopakka kertoo yrityksen 
toimineen Kellon synnyin-
paikalla jo kaksi vuosikym-
mentä. 

– Yrittäjyys alkoi hieman 
vahingon ja tarpeen kaut-
ta. Ei saanut tehdä tarpeek-
si töitä toiselle, niin perus-
tin oman yrityksen. Ostin 
jakoauton ja lähdin liiken-
teeseen.

PERINTEINEN kahdeksasta 
neljään työ ei ole missään 
vaiheessa ollut Lopakalle 
tavoittelemisen arvoista ja 
hän kertookin nauttivan-
sa touhuamisesta ja toteaa, 
että mitä isompi ongelma 
niin sitä mukavammalta työ 
tuntuu.

– Joka päivä on erilainen. 
Jos päivät toistaisivat itse-
ään, lopettaisin heti. Mie-

lenkiinto pysyy hyvin yllä 
ongelmia ratkoessa.

Lopakka lisää, ettei näe it-
seään kravatti kaulassa by-
rokratian rattaissa, vaikka 
yrittäjä onkin.

– Taidan olla firman sot-
kuisin jätkä ja niin taisivat 
olla omat esikuvatkin tällä 
alalla, Lopakka naurahtaa.

MAANRAKENNUSTA, kun-
nossapitoa, kuljetuspalvelui-
ta sekä teiden ja talonpohji-
en tekoa tarjoava yritys toi-
mii koko Suomen alueella, 
ja kevään aikana työt vievät 
tekijät aina Kotkasta Rova-
niemelle saakka. Talvisin Lo-
pakka työllistää 13–14 hen-
keä, ja kesäksi määrä kasvaa 
vajaaseen kolmeenkymme-
neen. Kellossa on yrittäjän 
mielestä ollut aina hyvä pi-
tää yrityksen pääpaikkaa.

– Jos töitä voisi tehdä Es-
panjasta käsin tai sieltä löy-
tyisi hyvin urakoita, niin 
voisihan sitä sielläkin viih-
tyä, yrittäjä nauraa.

Tulevaisuutta miettiessä 
Lopakka toteaa, että vajaan 
parinkymmenen vuoden 
päästä otollista olisi päästä 
jo itse sivuun yrittämisestä 
ja antaa yritys jälkipolville 
pyöritettäväksi. Mikäli he 
sitä itse haluavat, pakottaa 
Lopakka ei halua.

– Tavoite olisi, että yritys 
pyörisi nykyisenlaisellaan. 
Perheen kuopus on kasva-
nut nuoresta pitäen mukana 
touhuissa ja hän tykkää ai-
nakin nyt tästä hommasta.

Rakennusalan haasteet 
eivät ole näkyneet Lopa-
kan yrityksessä. Hän tote-
aakin, että lamasta puhut-
taessa heille alkaa kiire. Ko-
rona vaikutti tavaroiden toi-
mitusaikoihin ja nykyisin 
harvalla on tavaraa valmii-
na hyllyssä, mikä korostaa 
urakoihin valmistautumi-
sen tärkeyttä.

– Yritetään olla mahdol-
lisimman omavaraisia juuri 
siksi, että ei tarvitsisi odo-
tella työmailla tavaroita tai 

koneita.

VUOSIEN AIKANa työnteko 
on muuttunut haastavam-
maksi Lopakan mielestä li-
sääntyneen byrokratian ja 
säädösten vuoksi. Turval-
lisuussäädökset muuttuvat 
usein ja perehdystä seuraa 
toinen perehdytys. Myös 
ajoaikojen rajoittaminen 
on tuonut omat haasteen-
sa. Urakoita kilpailutetaan 
myös nykyisin nopeammalla 
aikataululla ja tieto urakas-
ta tulee lyhyemmällä varoi-
tusajalla.

– Onneksi meillä on hy-
vät yhteistyö- ja kollegaver-
kostot. Välillä taistelemme 
samoista urakoista, mutta 
hymyssä suin tavataan työ-
mailla. Meidän kaikkien pi-
täisi olla enemmän iloisia 
toisten onnistumisista.

Nuoria alalle tulijoita Lo-
pakka ohjaa mielellään. Yrit-
täjä on myös tyytyväinen, 
että moni työntekijä on viih-
tynyt heillä useita vuosia.

Yrittäjä Laura Virtanen kertoo, että asiakkaat ovat nykyi-
sin erittäin valveutuneita ja he tietävät, mitä haluavat.
Kuva: Anu Kauppila

Laurette laajentaa palvelu-
valikoimaa ja rekrytoi lisäkäsiä
”Mahdollisuudet ovat rajattomat jos   jaksaa olla innovatiivinen”

ANU KAUPPILA

HAUKIPUDAS YRITTÄÄ

HAUKIPUTAALLA pari vuot-
ta toiminut kukkakauppa 
Laurette laajentaa toimin-
taansa ja siirtyminen uusiin 
toimitiloihin on edessä. Yrit-
täjä Laura Virtanen ker-
too, että Laurette on kaup-
panimi Naaatti Oy:lle ja yri-
tys tarjoaa lisäksi puutarhu-
ri- ja kampaamopalveluita.

– Toimin ensin kevytyrit-
täjänä kymmenisen vuotta, 
mutta osakeyhtiön perusta-
minen tuli ajankohtaisek-
si toiminnan laajentuessa.

TÄHÄN ASTI Virtasen aika on 
kulunut suurimmilta osin pyö-
rittäessä kukkakauppaa. Kam-
pausten tekeminen ja puutar-
hurin työt ovat kulkeneet sii-
nä sivussa. Rekrytointi on al-
kanut ja etsinnässä onkin osa-

aikainen työntekijä sesonkei-
hin niin kukkakaupan kuin 
kampaamonkin puolelle.

– Nyt minun on pitänyt 
laittaa kauppa kiinni kurssien 
tai yhteistöiden ajaksi. Apukä-
sien avulla voi pitää aukiolo-
ajat vakituisina ja laajempina.

Jatkossa Lauretesta saa 
kukkasidonnan lisäksi hius-
ten värjäykset, pidennykset, 
kampaukset ja leikkaukset. 
Virtanen odottaa kovasti 
maantasalle tulevia uusia ti-
loja jo pelkästään saavutetta-
vuuden vuoksi. Myös näyteik-
kunaan panostaminen saa hy-
myn visuaalista silmää omaa-
van yrittäjän kasvoille.

– Koen, että vahvuuteni on 
juhlakampausten ja nuorek-
kaan kukkasidonnan yhdis-
täminen. Perinteinen kukka-
sidonta onnistuu myös, mut-
ta haluan panostaa laajaan ja 
erilaiseen valikoimaan.
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Yrittäjä Toni Lopakka kertoo, että 20 vuotta sitten perustettu yritys on kasvattanut 
myös kalustoaan ja nykyisin tontilta löytyy useampia kaivinkone, pyöräkone ja kuorma-
autoja. Kuva: Anu Kauppila

Laurette laajentaa palvelu-
valikoimaa ja rekrytoi lisäkäsiä
”Mahdollisuudet ovat rajattomat jos   jaksaa olla innovatiivinen”

YRITTÄJÄLTÄ löytyy taustal-
ta niin floristin, hiusmuotoi-
lijan kun puutarhurinkin pa-
perit. Kurssitoiminta on läh-
tenyt hyvin käyntiin ja vii-
me vuonna Virtanen veti 30 
erilaista kurssia kranssien 
teosta kimppujen kokoami-
seen. Haukiputaan Yrittäjiin 
Virtanen liittyi verkostoitu-
minen ja vertaistuki mieles-
sään. Paikallisten yrittäjien 
kanssa yhteistyön tekemi-
nen on Virtaselle tärkeää ja 
siihen hän haluaisi panos-
taa entistä enemmän.

– Tarkoituksena on mark-
kinoida kursseja jatkossa 
myös yrityksille.

TÄMÄN HETKEN trendinä 
kukkakaupan puolella val-
litsee Virtasen mukaan edel-
leen niittyhenkiset kimput 
pienillä väriläiskillä.

– Suurin osa morsiamista 

haluaa edelleen rennon kim-
pun. Uutuutena nyt panoste-
taan myös kimpun nauhoihin 
ja niitä tekstitetään. Luonnol-
lisuus näkyy myös kampaa-
mopuolella pehmeiden sävy-
jen muodossa. Asiakkaat ovat 
nykyisin hyvin valveutunei-
ta ja tietävät mitä haluavat.

Arjen ja työn yhdistämi-
nen itselleen sopivalla tavalla 
sekä omannäköisen työpai-
kan rakentaminen ajavat Vir-
tasta eteenpäin yrittäjänä.
Hän lisää mahdollisuuksien 
olevan rajattomat, kun vaan 
jaksaa pysyä innovatiivisena. 
Joskus kuitenkin tuntuu, et-
tä aika loppuu kesken, kun 
kukkakaupan pyörittämi-
sen jälkeen yrittäjä suuntaa 
leikkaamaan omenapuita ja 
uudistamaan kukkapenkkiä 
puutarha-asiakkaille.

– Uuden luomiseen menee 
paukkuja, mutta silti ajoit-

tain pitää kysyä itseltä voiko 
tämä olla oikeaa työtä, kun 
aina tulen onnellisena töi-
hin. Minulle on myös tärke-
ää pystyä tarjoamaan työtä 
ja harjoittelupaikkoja muil-
le, Virtanen hymyilee.

VERTAISTUKEA ja ajatusten-
vaihtoa Virtanen käy Oulun 
alueen muiden kukkakauppi-
aiden kanssa. Mentori Min-
na Ekdahlin kanssa hän kes-
kustelee alasta säännöllisesti.

– Tämä on aika yksinäistä 
puurtamista niin on muka-
va pallotella ideoita ja saan 
myös samalla omille ajatuk-
sille vahvistusta.

Vapaa-aikaa ei yritystään 
laajentavalla Virtasella juu-
rikaan ole ja kotona odottaa 
ehtymätön lapsiarki. Kirp-
pistely ja käsitöiden tekemi-
nen on lähellä sydäntä, kun 
aikaa liikenee.

– Minusta on hienoa op-
pia myös itse nuorilta teki-
jöiltä, Mielelläni jaan omaa 
tietotaitoa eteenpäin.

Töistä yrittäjä irtautuu 
vuosittain parin viikon ajak-
si ja puhelin jätetään tuol-
loin muiden vastuulle. Ak-

kuja perhe lataa hyppäämäl-
lä Finnairin koneeseen ja ot-
tamalla suunnaksi lämpi-
mämmät vedet.
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Keväästä 2025 alkaen meillä onnistuu 
korvien video-otoskopiatutkimukset, 
sterilisaatioleikkaukset tähystyksellä 
sekä kissojen vaativat hammashoidot. 
Lisää tietoa meidän palveluista 
www.herttainen.fi  TERVETULOA! 
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